



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. DC 025(2015)

Team from the National and Kapodistrian University of Athens wins 2015 edition of the European Human Rights Moot Court Competition

Strasbourg, 26.02.2015 – Students from the National and Kapodistrian University of Athens (Greece) were declared winners of the third edition of the [European Moot Court Competition](#) in English on the European Convention on Human Rights, after beating a team from the University of Essex (United Kingdom) in the final round. The *Best Orator prize* was awarded to Myrto Stavridi, also from the National and Kapodistrian University of Athens.

The *Best Respondent Written Submission prize* was given to the teams from the University of Essex (United Kingdom) and from the Democritus University of Thrace (Greece).

The *Best Applicant Written Submission prize* was awarded to two teams: the National and Kapodistrian University of Athens and the Tilburg University (the Netherlands).

The final round took place at the European Court of Human Rights in Strasbourg on 25 February and its jury, made up of prominent figures, including judges of the Court and academics, was chaired by Robert Spano, judge at the European Court of Human Rights.

The competition simulates the procedure of complaints to the European Court of Human Rights. Sixteen university teams from twelve countries (Austria, Croatia, Greece, the Netherlands, Norway, Romania, Russia, Spain, Sweden, Switzerland, Turkey and the United Kingdom) pleaded a fictive case regarding minorities, in particular LGBT reproductive and parenting rights.

The Moot Court Competition aims at giving law students, who are future lawyers or judges, practical experience on the European Convention on Human Rights and its implementation. The winning team is awarded a traineeship at the Court.

The competition is organised by the European Law Students Association ([ELSA](#)) with the support of the Council of Europe. ELSA is an independent and non-profit organisation representing 40 000 students, located in 300 universities in 42 European countries.

Several countries from the Council of Europe have financially contributed to the organisation of this third competition, in particular Belgium, the current Chair of the Council of Europe Committee of Ministers, the United Kingdom and Norway.

Contact : [Estelle Steiner](#), Spokesperson/Press officer, tel. +33 3 88 41 33 35

L'équipe de l'Université nationale et capodistrienne d'Athènes remporte l'édition 2015 du concours européen de plaidoiries en anglais sur les droits de l'homme

Strasbourg, 26.02.2015 – Des étudiants de l'Université nationale et Kapodistrienne d'Athènes (Grèce) ont remporté la troisième édition du [Concours européen de plaidoiries](#), en langue anglaise, sur la Convention européenne des droits de l'homme. La finale les opposait à des étudiants de l'Université d'Essex (Royaume-Uni). Le *prix du meilleur orateur* a été décerné à Myrto Stavridi, également de l'Université nationale et capodistrienne d'Athènes (Grèce).

Le *prix des meilleures observations écrites pour le défendeur* a été attribué à deux équipes : l'Université d'Essex (Royaume-Uni) et l'Université Démocrite de Thrace (Grèce).

Le *prix des meilleures observations écrites pour le requérant* a été attribué à deux équipes : l'Université nationale et capodistrienne d'Athènes (Grèce) et l'Université de Tilbourg (Pays-Bas).

La finale s'est tenue le 25 février à la Cour européenne des droits de l'homme à Strasbourg. Le jury de la finale, composé de personnalités éminentes, y compris des juges de la Cour et des universitaires, était présidé par Robert Spano, juge à la Cour européenne des droits de l'homme.

Seize équipes universitaires en provenance de douze pays (Autriche, Croatie, Espagne, Grèce, Norvège, Pays-Bas, Roumanie, Royaume-Uni, Russie, Suède, Suisse et Turquie) ont plaidé devant la Cour une affaire fictive concernant les minorités, en particulier les droits reproductifs et parentaux des LGBT. L'équipe gagnante remporte un stage à la Cour européenne des droits de l'homme.

L'objectif de ce concours de plaidoiries est de donner une formation pratique sur la Convention européenne des droits de l'homme et son application, à des étudiants en droit, futurs juristes, juges ou avocats.

Ce concours est organisé par l'Association européenne des étudiants en droit ([ELSA](#) – European Law Students Association), avec le soutien du Conseil de l'Europe. ELSA est une association indépendante et sans but lucratif représentant 40 000 étudiants issus de 300 universités dans 42 pays européens.

Plusieurs pays du Conseil de l'Europe ont apporté leur soutien financier à l'organisation de la troisième édition de ce concours, en particulier la Belgique, qui assure actuellement la présidence du Comité des Ministres du Conseil de l'Europe, la Norvège et le Royaume-Uni.

Contact : [Estelle Steiner](#), Porte-parole/Attachée de presse, tél. +33 3 88 41 33 35